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Antwoord van Gedeputeerde Staten op vragen van

P.J.H.D. Verkoelen (JOU ZH)

(d.d. 17 maart 2025)

Nummer

4216

Onderwerp

De Raad van State maakt gehakt van de stikstofplannen!

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

In een artikel op de website van NOS wordt bericht dat de Raad van State de stikstofplannen van minister

Wiersma fileert.  

(https://nos.nl/artikel/2558989-raad-van-state-fileert-stikstofaanpak-wiersma-boeren-in-onzekerheid). 

 

Het hele advies van de Raad van State is hier te lezen.  

https://www.raadvanstate.nl/adviezen/@148531/w11-25-00025-iv/  

 

1. Wat vindt GS van het advies?

Antwoord

GS vinden het advies van de Raad van State waardevol omdat het kan bijdragen aan de effectiviteit van

de wet legalisering PAS-projecten. GS vinden het van belang dat de wet zicht creëert op een oplossing

voor PAS-melders en er voor zorgt dat provincies niet gedwongen worden om handhavend op te

treden. Daarom dringen GS er in lijn met het advies bij het Rijk op aan om met een concreter

uitgewerkte wet en een geborgd maatregelpakket te komen.

2. Er is nu een juridische grondslag om te handhaven op PAS-melders (en Interrimmers en niet-

melders), omdat de deadline van 1 maart 2025 is verstreken. Gaat GS handhaven? 

Antwoord

PAS-melders hebben te goeder trouw gehandeld, GS willen daarom voorkomen dat er gedwongen

gehandhaafd moet worden. GS roepen het Rijk op om handelingsperspectief te creëren, in lijn met de

oproep van PS in motie 1593. Daarbij zijn een gedegen wet legalisering PAS-projecten en een geborgd

maatregelpakket om stikstof te reduceren essentieel. Of gehandhaafd moet worden kan uiteindelijk

alleen per casus beoordeeld worden, op basis van alle relevante feiten en omstandigheden op dat

moment.

3. Is GS om inspraak gevraagd in de totstandkoming van het wetsvoorstel waarop de Raad van State

heeft geadviseerd? Dan wel heeft GS gereageerd op de internetconsultatie? Zo ja, wat heeft GS van

het wetsvoorstel gevonden? 

Antwoord

Het wetsvoorstel heeft niet bij GS voorgelegen en er heeft geen internetconsultatie plaatsgevonden.

Wel is er ambtelijk een reactie gedeeld op het concept wetsvoorstel en is er zowel bestuurlijk als
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ambtelijk veelvuldig contact met het ministerie van LVVN over perspectief voor PAS-melders. De

reacties die hier vanuit de provincie Zuid-Holland zijn gedeeld zijn in lijn met het antwoord op vraag 1. 

4. Het zal nog een tijd duren voordat de wet eventueel van kracht wordt. Hoe gaat GS werken aan de

totstandkoming van zestien gebiedsplannen voor de provincie met stikstof als belangrijkste

component, als onzeker is onder welke wet- en regelgeving GS kan opereren? 

Antwoord

Op dit moment is de Wet Stikstofreductie en Natuurverbetering van kracht. Hierin staan wettelijke

doelstellingen om in 2025, 2030 en 2035 respectievelijk 40%, 50% en 74% van het stikstofgevoelige

natuurareaal onder de Kritische Depositie Waarde (KDW) te krijgen. Dit moet bijdragen aan een goede

staat van instandhouding van de natuur samen met het verminderen van andere drukfactoren. 

De gebiedsplannen komen tot stand onder deze wetgeving. 

5. Wat doet GS voor de Zuid-Hollandse PAS-melders die wederom voor onzekere tijden staan? 

Antwoord

Zoals u weet onderzoeken GS welke stikstof reducerende maatregelen zij kunnen treffen, in aanvulling

op een geborgd maatregelpakket dat de ministeriële commissie Economie en Natuurherstel in het

voorjaar wil presenteren. De mogelijkheden om PAS-melders te legaliseren zijn op dit moment helaas

zeer beperkt en GS willen op dat punt geen verwachtingen wekken die niet waar kunnen worden

gemaakt. GS dringen er daarom bij het Rijk op aan om met perspectief te komen (zie beantwoording

van vraag 1). In de tussentijd blijft de provincie PAS-melders ondersteunen waar mogelijk1,

bijvoorbeeld door het samenwerken met de zaakbegeleiders van het Rijk.

Den Haag, 8 april 2025

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA mr. A.W. Kolff

                                                                

1 Zie ook de voortgangsbrief legalisatie PAS-melders, PZH-2024-864201094. 


